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Komisji Administracji i Cyfryzacji (nr 1)
23 listopada 2012 r.
Komisja Administracji i Cyfryzacji, obradująca pod przewodnictwem marszałek 
Sejmu Ewy Kopacz, dokonała: 

– wyboru prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Henryk Pajdała – dyrektor Biura Komisji 
Sejmowych, Grażyna Kućmierowska, Jolanta Ostrowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komi-
sji Sejmowych.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Witam państwa bardzo serdecznie. Otwieram zwołane na podstawie art. 20 ust 2 regu-
laminu Sejmu pierwsze posiedzenie Komisji Administracji i Cyfryzacji. Porządek dzisiej-
szego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji: przewodniczącego oraz zastęp-
ców przewodniczącego. Zgodnie z art. 163a ust 1 regulaminu Sejmu uchwały Komisji 
zapadają większością głosów, w obecności co najmniej 1/3 liczby członków Komisji.
Na podstawie listy obecności członków Komisji stwierdzam kworum. Przypominam, 

że Komisja na podstawie art. 20 ust 3 regulaminu Sejmu powołuje  i odwołuje człon-
ków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Głosowanie jawne odbywa 
się poprzez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy Komisji. Głosowanie 
przeprowadzimy według zasady – kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosu. 
Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą większość gło-
sów, to znaczy więcej głosów za niż przeciw. Głosy wstrzymujące się nie będą brane pod 
uwagę. Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji zwracam uwagę, że w przy-
padku zgłoszenia większej liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności 
kandydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komi-
sji. Głosowanie na pozostałe kandydatury stanie się bezprzedmiotowe.
Czy powyższe zasady głosowania i wynikające z nich konsekwencje są dla wszystkich 

posłów jasne? Dziękuję, nikt nie zgłasza wątpliwości. Proszę o zgłaszanie kandydatów. 
Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Andrzej Orzechowski (PO):
Na przewodniczącą Komisji zgłaszam panią poseł Julię Piterę.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Czy są inne kandydatury? Nie widzę zgłoszeń. Czy pani poseł wyraża zgodę na kandy-
dowanie?

Poseł Julia Pitera (PO):
Tak, wyrażam zgodę, dziękuję.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Zgłoszona została tylko jedna kandydatura na funkcję przewodniczącego Komisji. Przy-
stępujemy do głosowania.
Kto jest za wyborem na funkcję przewodniczącej Komisji pani poseł Julii Pitery? (16) 

Kto jest przeciw? (7) Kto się wstrzymał? (0) Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że przewod-
niczącą Komisji została wybrana pani poseł Julia Pitera przy 16 głosach za, 7 głosach 
przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. Gratuluję wyboru.

Poseł Julia Pitera (PO):
Dziękuję bardzo.
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Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Przystępujemy obecnie do wyboru zastępców przewodniczącej Komisji. Komisja Admini-
stracji i Cyfryzacji liczy 26 posłów. Proponuję, aby wybrać, zgodnie z pierwotną sugestią 
konwentu, trzech zastępców. Czy są inne propozycje? Czy jest sprzeciw co do mojej pro-
pozycji? Nie słyszę. Dziękuję. Przystępujemy do zgłaszania kandydatur. Bardzo proszę, 
panie pośle.

Poseł Dawid Jackiewicz (PiS):
Pani marszałek, przed chwilą, zanim doszło do głosowania kandydata na przewodni-
czącego Komisji zgłaszałem się do zabrania głosu w dyskusji, zanim ogłosiła pani roz-
poczęcie głosowania. Osoba pani  towarzysząca  sygnalizowała,  że jest  taka potrzeba, 
że jest taki wniosek ze strony uczestnika dzisiejszego spotkania. Nie dopuściła mnie 
pani do głosu. W związku z tym, chcę teraz powiedzieć, że należy się takie wyjaśnienie…

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Ja tymczasem  od razu  przerwę.  Czy  pan  poseł  sugeruje,  że powinniśmy  dokonać 
reasumpcji tego głosowania? Bardzo proszę.

Poseł Dawid Jackiewicz (PiS):
Nie, pani marszałek. Nie składam takiego wniosku. Chcę tylko wyjaśnić, powiedział-
bym to przed głosowaniem, że Klub Parlamentarny Prawa i Sprawiedliwości oczywiście 
szanuje decyzje i był gotów głosować za kandydatem Platformy Obywatelskiej na prze-
wodniczącego tej Komisji. Chcieliśmy zasugerować, zaapelować  i poprosić Platformę 
Obywatelską jako największy Klub Parlamentarny, żeby zechciała rozważyć możliwość 
wskazania innego kandydata. Nasze doświadczenia we współpracy z panią Julią Piterą 
są nienajlepsze. Jest to osoba, która bardziej zmierza do konfrontacji niż do szukania 
kompromisu. To był jedyny powód. Oczywiście uznajemy i szanujemy państwa prawo 
do wskazania kandydata. Nie jest to żadne novum. Bardzo podobną sytuację mieliśmy 
w Komisji Skarbu Państwa, gdzie z kolei państwo posłowie z Platformy Obywatelskiej 
nie  akceptowali  przez  cztery  lata naszego kandydata na zastępcę przewodniczącego 
Komisji. Jest to pewna praktyka, która stała się obecna na terenie Sejmu.
Rozumiem,  niestety,  że z tego  powodu,  iż  nie  zostałem  wcześniej  dopuszczony 

do głosu, nie mogłem wygłosić tego apelu. Chcę jednak, aby było jasne, dlaczego Klub 
Parlamentarny Prawa i Sprawiedliwości głosował w ten sposób. Dziękuję.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Dziękuję bardzo. Przepraszam, ale sądziłam, że jest pan na etapie, w którym chce pan 
zgłosić kolejną kandydaturę. Nie zauważyłam w momencie, w którym ogłaszałam wyniki 
i przeprowadzałam głosowanie, pańskiego zgłoszenia. Przepraszam za to uprzejmie.
Chcę powiedzieć, jak pan widzi, różnimy się w wielu sprawach. W ocenie pani poseł 

Julii  Pitery  również  się  różnimy. Klub Platformy Obywatelskiej ma pełne  zaufanie 
do pani poseł Julii Pitery i ma do tego prawo, w myśl tego, co pan powiedział. Uważamy, 
że będzie pełniła tę funkcję przykładnie. Chciałabym się doczekać takiego momentu, 
kiedy pan pracując w tej Komisji powie, że pomylił się pan w stosunku do pani Julii 
Pitery. Pewnie byłoby to z korzyścią dla nas wszystkich.

Poseł Dawid Jackiewicz (PiS):
Pani marszałek,  a więc  na stojąco,  aby  było wiadomo,  chciałbym,  aby  taki moment 
nastąpił. Wtedy przeproszę panią Julię Piterę  i powiem, że ta współpraca układa się 
doskonale. Szanuję państwa prawo do wskazania kandydata. Prosiłbym też o to, aby-
ście państwo szanowali to, kiedy my wskazujemy swojego kandydata, któremu ufamy. 
Dotychczasowa praktyka pokazuje, że go odrzucacie z powodu braku sympatii.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Czyli podpisując się pod tym apelem, szanujmy się nawzajem. Przystępujemy do proce-
dowania. Pan poseł Wipler – proszę bardzo i pan poseł.

Poseł Przemysław Wipler (PiS):
Pani marszałek, w imieniu Klubu Parlamentarnego Prawa i Sprawiedliwości chciałbym 
zgłosić kandydaturę na zastępcę przewodniczącej tej Komisji – pana posła Adama Rogac-
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kiego. Jest on już trzecią kadencję posłem na Sejm, z wykształcenia jest prawnikiem, 
doświadczonym  parlamentarzystą  i będzie  bardzo  dobrze  reprezentował  nasz Klub 
w prezydium Komisji. Dziękuję bardzo.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Dziękuję bardzo. Pan poseł.

Poseł Edward Siarka (SP):
Siarka Edward. Chciałem zgłosić pana posła Zbigniewa Sosnowskiego z Klubu PSL. 
Pan Zbigniew Sosnowski jest znaną osobą, był wiceministrem w Ministerstwie Spraw 
Wewnętrznych i Administracji, zasiada również w Komisji Spraw Wewnętrznych. Dzię-
kuję bardzo.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Dziękuję bardzo. Pan poseł Aleksandrzak.

Poseł Leszek Aleksandrzak (SLD):
W imieniu Klubu Sojuszu Lewicy Demokratycznej chciałbym zgłosić pana posła Artura 
Ostrowskiego.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Tak, bardzo proszę.

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL):
W imieniu Klubu Solidarnej Polski zgłaszam kandydaturę pana posła Edwarda Siarki, 
który doskonale zna problematykę, którą będzie się zajmowała Komisja.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Tak, proszę.

Poseł Jacek Brzezinka (PO):
W imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej zgłaszam kandydaturę pana posła Andrzeja 
Orzechowskiego.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Bardzo proszę.

Poseł Maciej Wydrzyński (RP):
W imieniu Klubu Poselskiego Ruch Palikota chciałbym zgłosić na zastępcę przewodni-
czącej kandydaturę posła Dariusza Dziadzi.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Zaproponuję w tej chwili państwu taki scenariusz – będziemy głosowali nad poszcze-
gólnymi kandydaturami zgodnie z kolejnością zgłoszeń. Czy jest zgoda? Zapytam teraz 
zgłoszonych posłów, czy wyrażają zgodę. Czy pan Adam Rogacki wyraża zgodę?

Poseł Adam Rogacki (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Czy pan poseł Zbigniew Sosnowski wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL):
Tak, wyrażam zgodę.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Dziękuję. Czy pan poseł Artur Ostrowski wyraża zgodę?

Poseł Artur Ostrowski (SLD):
Tak, wyrażam zgodę.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Czy pan poseł Andrzej Orzechowski wyraża zgodę?

Poseł Andrzej Orzechowski (PO):
Tak, wyrażam zgodę.
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Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Czy pan poseł Dariusz Dziadzio wyraża zgodę?

Poseł Dariusz Dziadzio (RP):
Tak, wyrażam zgodę.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Czy pan poseł Edward Siarka wyraża zgodę?

Poseł Edward Siarka (SP):
Tak, wyrażam zgodę.

Marszałek Sejmu Ewa Kopacz:
Zgodnie z zapowiedzią przeprowadzamy głosowanie nad kandydaturą pana posła Adama 
Rogackiego, zgłoszonego z ramienia Klubu Prawo i Sprawiedliwość. Bardzo proszę. Kto 
jest za wyborem pana posła Adama Rogackiego na stanowisko zastępcy przewodniczącej 
Komisji? (23) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (1)
Pan poseł Zbigniew Sosnowski – kto jest za wyborem zgłoszonej kandydatury pana 

posła Zbigniewa Sosnowskiego na funkcję zastępcy przewodniczącej Komisji, proszę pod-
nieść rękę. (21) Kto jest przeciw? (1) Kto się wstrzymał? (1) Dziękuję bardzo.
Pan poseł Artur Ostrowski – kto jest za wyborem zgłoszonej kandydatury pana Artura 

Ostrowskiego na stanowisko zastępcy przewodniczącej, proszę podnieść rękę. (10) Kto 
jest przeciw? (13) Kto się wstrzymał? (1)
Przystępujemy  do głosowania nad  kandydaturą  pana  posła Edwarda Siarki. Kto 

z pań  i panów posłów  jest za wyborem zgłoszonej kandydatury pana posła Edwarda 
Siarki na funkcję zastępcy przewodniczącej, proszę podnieść rękę. (4) Kto jest przeciw? 
(12) Kto się wstrzymał? (7)
Kandydatura pana Andrzeja Orzechowskiego. Kto z pań i panów posłów jest za wybo-

rem zgłoszonej kandydatury pana posła Andrzeja Orzechowskiego na funkcję zastępcy 
przewodniczącej, proszę podnieść rękę. (13) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (9)
Pan poseł Dariusz Dziadzio. Kto z pań i panów posłów jest za wyborem zgłoszonej 

kandydatury pana posła Dariusza Dziadzi na funkcję zastępcy przewodniczącej, proszę 
podnieść rękę. (4) Kto jest przeciw? (16) Kto się wstrzymał? (4)
Odczytam teraz wyniki. Kandydatura pana posła Adama Rogackiego – głosów za 23, 

brak głosów przeciw i 1 wstrzymujący. Pan Zbigniew Sosnowski – głosów za 21, prze-
ciwnych 1 i 1 wstrzymujący. Pan Artur Ostrowski – głosów za 10, przeciwnych 13 i 1 
wstrzymujący. Pan Edward Siarka – głosów za 4, przeciwnych 12, wstrzymujących 7. 
Pan Andrzej Orzechowski – głosów za 13, brak przeciwnych i 9 wstrzymujących. Pan 
Dariusz Dziadzio – głosów za 4, przeciwnych 16, wstrzymujących 4.
W związku  z tym  największą  liczbę  głosów  w tej  kolejności  uzyskali:  pan  poseł 

Rogacki Adam, pan poseł Sosnowski  i pan poseł Orzechowski. Gratuluję  zastępcom 
przewodniczącej, czyli panu posłowi Adamowi Rogackiemu, panu posłowi Zbigniewowi 
Sosnowskiemu i panu posłowi Andrzejowi Orzechowskiemu. Dziękuję.
Na tym kończymy głosowanie, gratuluję wyboru, zamykam posiedzenie Komisji.


